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P R O T O K Ó Ł  NR   XLIII/10 
Z PRZEBIEGU OBRAD RADY GMINY STARE BABICE 

w dniu 9 września 2010r. 
 
 
 
 
 
Miejsce obrad:  Sala konferencyjna w Urzędzie Gminy Stare 

Babice ul. Rynek 21 
Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz   
Rozpoczęcie obrad:  godz. 15:00 
Zakończenie obrad: godz. 18:25 
 
W sesji uczestniczyli: 
1. Radni     wg listy obecności  
2. Krzysztof Turek    Wójt Gminy  
3. Jolanta Stępniak     Zastępca Wójta  
4. Wiesława Wojtachnio   Sekretarz Gminy  
5. Irena Sotomska    Skarbnik Gminy  
6. Sołtysi i goście  wg listy obecności  
 
 
1. Otwarcie sesji 
 
Przewodniczący Rady Gminy Stare Babice otworzył obrady XLII sesji Rady Gminy Stare 
Babice, stwierdzając iż w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym rada 
gminy może obradować i podejmować uchwały.  
Powitał gości, sołtysów i radnych.  
 
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że radni otrzymali proponowany porządek obrad.   
Spytał czy są wnioski do zmiany porządku obrad. 
 
Nie zgłoszono wniosków do porządku obrad.  
 
Porządek obrad przedstawia się następująco:  
1. Otwarcie sesji. 
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z XLII sesji Rady Gminy. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności  Wójta w okresie międzysesyjnym. 
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości 
położonych we wsi Mariew stanowiących własność gminy. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w 
miejscowości Klaudyn w drodze bezprzetargowej. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze położonej w Janowie. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy rondu we wsi Babice Nowe. 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na działalność Wójta Gminy. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej regulamin dotyczący niektórych zasad 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach i szkołach prowadzonych 
przez gminę Stare Babice. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice 
na 2010r. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o 

przebiegu wykonania budżetu gminy oraz informacji o przebiegu wykonania planu 
finansowego Samorządowej Instytucji Kultury za I półrocze roku budżetowego. 

15. Zapoznanie się z protokołem Komisji Rewizyjnej z kontroli działalności Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w zakresie dożywiania dzieci. 

16. Zapytania radnych. 
17. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
18. Wolne wnioski i informacje. 
19. Zakończenie obrad.  
 
3. Przyjęcie protokółu z XLII sesji Rady Gminy 
 
Radni w głosowaniu jawnym przyjęli protokół z XLII sesji rady gminy, 12 głosami „za”, 
przy obecności 13 radnych.  
 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. Poinformował, że po XLII sesji: 
− otrzymał skargę na działalność Wójta od Pana Witolda Starnowskiego, skargę przekazał 

Komisji Rewizyjnej w celu jej zbadania, powiadomił skarżącego, że w dniu dzisiejszym 
na sesji będzie rozpatrywana  jego skarga,  

− udzielił  Wojewodzie Mazowieckiemu informacji na temat rozpatrywania skarg przez 
Radę Gminy za rok  2007, rok 2008, rok 2009, 

− otrzymał  z OSP Stare Babice dwa pisma jedno dotyczyło podjęcia przez radę uchwały w 
sprawie zamiany prawa użytkowania wieczystego nieruchomości położonych we wsi 
Babice Nowe- pod budowę strażnicy OSP, OSP wnioskuje o podjęcie uchwały w sprawie 
przekazania udziałów w przedmiotowej działce w zakresie 50/50, działka byłaby 
współwłasnością gminy i OSP, drugie pismo dotyczyło zmian w budżecie gminy- pisma 
te przekazał Wójtowi Gminy i udzielił odpowiedzi Prezesowi OSP Stare Babice, 

− otrzymał pismo od Prezesa firmy TEZANA dotyczące prowadzenia uciążliwej 
działalności na ul. Gen. Kutrzeby, pismo przekazał zgodnie z kompetencją Wójtowi 
Gminy zawiadamiając jednocześnie składającego, 

− otrzymał od Dyrektorów Szkół pismo dotyczące  przyznawania dodatku motywacyjnego,  
pismo przekazał Wójtowi, temat ten jest w dzisiejszym porządku obrad, 
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− otrzymał z Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej dwie uchwały w sprawie 
stwierdzenia nieważności uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budżetowej  oraz w sprawie stwierdzenia  nieważności uchwały dotyczącej określenia 
zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy oraz informacji o 
przebiegu wykonania planu finansowego Samorządowej Instytucji Kultury za I półrocze 
roku budżetowego,  projekty nowych uchwał są w dzisiejszym porządku obrad, 

− otrzymał do wiadomości z Sołectwa Klaudyn pismo w sprawie podziału funduszu 
sołeckiego, 

− przekazał radnym Zarządzenie Nr 342/10 Wójta Gminy w sprawie przekazania informacji 
z wykonania budżetu gminy Stare Babice za I półrocze 2010r., 

− otrzymał ze Stowarzyszenia Klaudyn zaproszenie dla radnych na piknik rodzinny w 
Klaudynie w dniu 12 września 2010r o godz.14, zaproszenie przekazał w materiałach dla 
radnych, 

− pojął działania do zwołania XLIII sesji Rady Gminy, 
− w każdą środę pełnił dyżur,  
− zwołał wspólne posiedzenie komisji w celu omówienia projektów uchwał do dzisiejszej 

sesji Rady Gminy. 
 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym 
 
Wójt przedstawił informację o pracy w okresie między sesjami. Poinformował, że: 
− brał udział w posiedzeniu Zarządu ZM Kampinos, 
− przeprowadził kilkakrotnie konsultacje ws. wprowadzenia własnego systemu fotoradarów, 
− uczestniczył w posiedzeniu Rady Nadzorczej GPK Eko-Babice sp. z o.o., 
− przeprowadził kolejną turę konsultacji ze specjalistami ws. budowy systemu 

światłowodów w naszej gminie, 
− podpisał akty notarialne na nabycie gruntu o pow. 0,0026 ha na poszerzenie ul. 

Krzyżanowskiego w Klaudynie oraz na wniesienie aportu GPK Eko-Babice sp. z o.o. w 
postaci gruntu o pow. 0,0079 ha w Kwirynowie pod przepompownię ścieków i gruntu o 
pow. 0,1200ha w Babicach Nowych pod ujęcia wody.  

− przeprowadził negocjacje z przedstawicielami RDOŚ ws. rozwiązań urbanistycznych w 
ramach aktualizacji miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego Gminy Stare 
Babice 

− przeprowadził kolejną turę negocjacji z dyrektorem ZTM ws. wdrożenia nowego układu 
komunikacji zbiorowej w gminie.  

 
Następnie Wójt przedstawił sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XLII  sesji. 
Poinformował, że rada gminy na XLII  sesji podjęła 13 uchwał, uchwały realizowane są 
następująco: 
- uchwała zmieniająca regulamin dotyczący niektórych zasad wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez gminę Stare Babice, oraz  
- uchwała w sprawie nadania nazwy drodze położonej w Koczargach Starych   

- uchwały przekazane do publikacji w dzienniku urzędowym, 
- uchwała w sprawie wniesienia aportu rzeczowego w postaci prawa własności gruntów oraz 
zamiany nieruchomości  

- uchwała zrealizowana w zakresie wniesienia aportu rzeczowego, 
- uchwały:  
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- w sprawie nabycia gruntów przeznaczonych pod poszerzenie ulicy mjr. Henryka 
Dobrzańskiego "Hubala"   
- w sprawie nabycia gruntów przeznaczonych pod poszerzenie ul. Gen. Tadeusza 
Kutrzeby   
- w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w Starych Babicach w drodze 
bezprzetargowej   
- w sprawie przystąpienia do scalenia nieruchomości położonych w miejscowości 
Janów   
- w sprawie współpracy ze społecznością lokalną - Szkołą Polską im. Antoniego 
Wiwulskiego w Wilnie   

 - uchwały w trakcie realizacji  
- uchwała w sprawie wyrażenia woli zbycia przez Gminę Stare Babice udziałów w spółce z 
o.o. pod firmą "ECO-PARTNERS" oraz określenia zasad ich zbycia   
 - uchwała zrealizowana  
- uchwały: 

- w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 
gminy oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Samorządowej 
Instytucji Kultury za I półrocze roku budżetowego    
- w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej   
- Regionalna Izba Obrachunkowa stwierdziła nieważność uchwał w całości, nowe 
projekty uchwał w tym zakresie znajdują się w porządku obrad dzisiejszej sesji   

- uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice   
- uchwała w trakcie realizacji, przekazana do publikacji w dzienniku urzędowym  

- uchwała w sprawie ustalenia cen urzędowych za usługi przewozowe lokalnego transportu 
zbiorowego    

- uchwała będzie realizowana w momencie wprowadzenia nowych linii 
komunikacyjnych na terenie gminy 

 
W dalszej części sprawozdania Wójt  poinformował o wydanych zarządzeniach:  
Zarządzenie Nr 324/10  w sprawie powierzenia stanowiska Dyrektora Przedszkola w 

Bliznem Jasińskiego.   
Zarządzenie Nr 325/10  w sprawie ustanowienia pełnomocnictwa dla Dyrektora 

Przedszkola w Bliznem Jasińskiego   
Zarządzenie Nr 326/10  w sprawie zmiany składu osobowego Obwodowej Komisji 

Wyborczej Nr 7    
Zarządzenie Nr 327/10  w sprawie dostosowania planu finansowego Urzędu Gminy Stare 

Babice  
Zarządzenie Nr 328/10  w sprawie zmian w budżecie Gminy Stare Babice na 2010  
Zarządzenie nr 329/10  w sprawie wprowadzenia zmian do Regulaminu Organizacyjnego 

Urzędu Gminy Stare Babice  
Zarządzenie Nr 330/10  w sprawie wprowadzenia dwuzmianowego czasu pracy na okres 

wysokich temperatur    
Zarządzenie Nr 331/10  w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej do 

przeprowadzenia zdawczo - odbiorczej inwentaryzacji kasy Urzędu 
Gminy w Starych Babicach   

Zarządzenie Nr 332/10  zmieniające regulamin Zakładowego Funduszu Świadczeń 
Socjalnych w Urzędzie Gminy Stare Babice  

Zarządzenie Nr 333/10  w sprawie zmian w budżecie Gminy Stare Babice na 2010 rok  
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Zarządzenie Nr 334/10  w sprawie ogłoszenia ustnego przetargu nieograniczonego na 
sprzedaż nieruchomości gminnych i powołania komisji 
przetargowej  

Zarządzenie Nr 335/10  w sprawie podania do publicznej wiadomości kwartalnej informacji 
z wykonania budżetu Gminy Stare Babice oraz udzielonych 
umorzeniach niepodatkowych należności budżetowych za II 
kwartał 2010 roku.   

Zarządzenie Nr 336/10  w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela, Pani 
Ewy Urniaż-Szymańskiej, ubiegającej się o awans na stopień 
nauczyciela mianowanego.   

Zarządzenie Nr 337/10  w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela, Ks. 
Piotra Borysa, ubiegającego się o awans na stopień nauczyciela 
mianowanego.   

Zarządzenie Nr 338/10  w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela, Pana 
Marcina Główczaka, ubiegającego się o awans na stopień 
nauczyciela mianowanego.   

Zarządzenie Nr 339/10  w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela, Pani 
Agnieszki Rowińskiej-Stoś, ubiegającej się o awans na stopień 
nauczyciela mianowanego.   

Zarządzenie Nr 340/10  w sprawie ustalenia terminu składania wniosków o udzielenie 
pomocy finansowej uczniom na zakup podręczników.   

Zarządzenie Nr 341/10  w sprawie ustalenia zasad postępowania w zakresie realizacji 
zamówień publicznych o wartości przekraczającej wyrażoną w 
złotych równowartość kwoty 14 000 euro w Urzędzie Gminy w 
Starych Babicach  

Zarządzenie Nr 342/10  w sprawie przekazania informacji o przebiegu wykonania budżetu 
Gminy Stare Babice za I półrocze 2010 roku.  

Zarządzenie Nr 343/10  w sprawie powierzenia stanowiska Dyrektora Szkoły Podstawowej 
im. Henryka Sienkiewicza w Starych Babicach.   

Zarządzenie Nr 344/10  w sprawie ustanowienia pełnomocnictwa dla Dyrektora Szkoły 
Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Starych Babicach    

Zarządzenie Nr 345/10  zmieniające zarządzenie w sprawie utworzenia w Urzędzie Gminy 
Stare Babice Stałego Dyżuru na potrzeby podwyższania gotowości 
obronnej państwa oraz uruchamiania realizacji zadań obronnych 
wynikających z wyższych stanów gotowości obronnej państwa  

Zarządzenie Nr 346/10  w sprawie przeprowadzenia okresowej inwentaryzacji sprzętu 
obrony cywilnej    

Zarządzenie Nr 347/10  w sprawie rozpatrzenia uwag wniesionych do projektu zmiany 
części Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego 
zachodniej części Gminy Stare Babice w zakresie części wsi 
Zielonki Wieś i części wsi Koczargi Nowe - południowa strona 
ulicy Warszawskiej w czasie jego drugiego wyłożenia do 
publicznego wglądu    

  
Radny J. Piętocha spytał kto był obecny na spotkaniu w sprawie fotoradarów i jaki charakter 
miało spotkanie.  
 
Wójt odpowiedział, że na finiszu jest podpisanie stosownych porozumień i wdrożenia 
stosowania foto-radaru przez Straż Gminną na terenie gminy. Wynika to z faktu, że policja 
ma ograniczone możliwości wystawiania urządzenia. W spotkaniu uczestniczył Komendant 
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Straży Gminnej, Andrzej Małecki – inspektor ds. drogownictwa i przedstawiciele firmy 
zajmującej się dystrybucją urządzeń – holenderskiej firmy Gatso. Urządzenie będzie przez pół 
roku w użytkowaniu, jeżeli spełni oczekiwania zostanie przeprowadzone postępowanie w 
ramach zamówienia publicznego w celu zakupu urządzenia.  
 
Radny W. Maziarz spytał czy była przeprowadzona analiza stanu wykorzystanie  
stacjonarnych mierników prędkości, czy wykazała, że brakuje jednego przenośnego 
urządzenia.   
 
Wójt odpowiedział, że analiza jest od dawna. Policja ma duże ciecia budżetowe i nie może 
sobie pozwolić na opłacenie osób, które fizycznie zajmowałyby się obróbką zdjęć, gmina na 
razie swoimi siłami będzie starała się odpowiednią liczbę zdjęć przerobić. Nie będzie to 
nieograniczona liczba, gdyż grafik korzystania z urządzenia zatwierdza policja.  
 
Radny S. Lesisz spytał jaki jest koszt radaru w przybliżeniu  
 
Wójt odpowiedział, że w zależności od opcji są różne ceny, najtańsze, najprostsze urządzenie 
to rząd wielkości 150tys. zł, urządzenia z większą liczbą funkcji to koszt między 150 - 200tys 
zł. W planach jest przetestowanie trzech urządzeń różnej klasy.  
 
6. Rozpatrzenie projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu 

nieruchomości położonych we wsi Mariew stanowiących własność gminy   
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada wyrażenie zgody na 
sprzedaż w drodze przetargu trzech nieruchomości niezabudowanych w Mariewie. Projekt 
uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Radna J. Szczepanik spytała czy, mimo sprzedaży działek w Mariewie, będzie możliwość 
urządzenia w tej miejscowości placu zabaw.  
 
Wójt wyjaśnił, że pozostanie ponad hektar nieruchomości gminnych, które wystarczą nie 
tylko na plac zabaw ale na boisko i inne potrzeby.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
UCHWAŁA NR XLIII/404/10 - w sprawie sprzedaży w drodze przetargu 

nieruchomości położonych we wsi Mariew 
stanowiących własność gminy  

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
7. Rozpatrzenie projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w 

miejscowości Klaudyn w drodze bezprzetargowej  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada wyrażenie zgodny na 
sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości w Klaudynie. Projekt uchwały został 
omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
UCHWAŁA NR XLIII/405/10 - w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w 

miejscowości Klaudyn w drodze bezprzetargowej   
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- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy obecności 15 radnych (1 
radny nie brał udziału w głosowaniu).  
 
8. Rozpatrzenie projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze położonej w 

Janowie  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada nadanie drodze 
wewnętrzne nazwy – Czerwonych Maków. Projekt uchwały został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji.  
  
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
UCHWAŁA NR XLIII/406/10 - w sprawie nadania nazwy drodze położonej w Janowie    
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ronda w Babicach 

Nowych  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada nadanie rondu w 
Babicach Nowych nazwy – Solidarności. Projekt uchwały został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
UCHWAŁA NR XLIII/407/10 - w sprawie nadania nazwy rondu w Babicach Nowych   
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 
10. Rozpatrzenie projekt uchwały w sprawie skargi na działalność Wójta  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że dnia 29 czerwca 2010r. wpłynęła do niego 
skarga Pana Witolda Starnowskiego na działalność Wójta Gminy. Skargę przekazał do 
rozpatrzenia Komisji Rewizyjnej. Komisja Rewizyjna w wyniku rozpatrzenia skargi 
przedstawiła opinię. Opinia dołączona jest do projektu uchwały.  
 
Radny T. Druzd spytał dlaczego odpowiedź nie została udzielona w terminie. 
 
Wójt wyjaśnił, że jest to błąd ludzki. Na usprawiedliwienie pracownika, który przeoczył 
sprawę poinformował, że pan Starnowski w swoim wniosku poruszył dwie sprawy, druga 
sprawa była mało czytelna, referat który merytorycznie miał udzielić odpowiedzi nie doczytał 
albo przeoczył, gdy okazało się, że we wniosku jest druga sprawa  to odpowiedź została 
udzielona. Dodał, że nie miało to wpływu na rozstrzygnięcie sprawy, gdyż wniosek był 
bezzasadny, nie można było go rozpatrzeć zgodnie z intencją wnioskodawcy. Pan Starnowski 
został przeproszony za uchybienie terminu.  
 
Przewodniczący rady gminy złożył wniosek o nieodczytywanie uzasadnienia do projektu 
uchwały i poddał go pod głosowanie  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
UCHWAŁA NR XLIII/408/10 - w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

Gminy   
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- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 
11. Rozpatrzenie projekt uchwały zmieniającej regulamin  dotyczący niektórych zasad 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach i szkołach 
prowadzonych przez gminę Stare Babice 

 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada zmianę dodatków 
motywacyjnych: 
- dla nauczycieli w wysokości nie wyższej niż 25% 
- dla wicedyrektorów w wysokości nie wyższej niż 30% 
- dla dyrektorów w wysokości nie wyższej niż 35%, wynagrodzenia zasadniczego. Projekt 
uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
UCHWAŁA NR XLIII/409/10 - zmieniająca regulamin dotyczący niektórych zasad 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 
przedszkolach i szkołach prowadzonych przez gminę 
Stare Babice  

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 
12. Rozpatrzenie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 

2010r.  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu komisji i zakłada: 
- zwiększenie dochodów o kwotę 294 862zł, kwota dochodów po zmianach wynosi 68 714 
887zł, 
- zwiększenie wydatków o kwotę 294 862zł, kwota wydatków po zmianach wynosi 79 703 
255zł,  
- zmiany limitów wydatków inwestycyjnych na lata 2010-2012  
Radni na wspólnym posiedzeniu Komisji otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały. 
 
Radny T. Druzd zwrócił uwagę, że zaplanowano w wydatkach w dziale 600 rozdziale 60016 
109tys. zł za wykonanie nakładki asfaltowej na ul. Jakubowicza w Lipkowie. Spytał czy uda 
się zrealizować tę inwestycje w tym roku budżetowym.  
 
Wójt odpowiedział, że procedura jest długotrwała ale wykonawstwo tego typu modernizacji 
jest krótkotrwałe, sama nakładkę można położyć w jedna dobę, dodatkowo zostanie 
pogłębiony rów i naprawione zostaną przepusty. Nie widzi zagrożenia, można to wykonywać 
w październiku, listopadzie.  
 
Skarbnik Gminy wniosła autopoprawkę polegająca na zmianie tytułu załącznika nr 2a 
zamiast „zestawienie zadań majątkowych” powinno być „plan wydatków majątkowych”.  
 
Radny W. Maziarz spytał czy w dziale dotyczącym usuwania skutków klęsk żywiołowych 
uwzględniono pieniądze na oczyszczenie cembrowiny, która idzie w znacznej części we wsi 
Wojcieszyn. 
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Skarbnik Gminy odpowiedziała, że pieniądze w tym dziale zostały przyznane na zakup 
worków, piasku i zapłatę ekwiwalentu dla strażaków, którzy brali udział w wypompowaniu 
wody  
 
Przewodniczący rady gminy wniósł o nieodczytywanie § 1, uzasadnienia i załączników do 
projektu uchwały i poddał wniosek pod głosowanie  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
UCHWAŁA NR XLIII/410/10 - w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 

2010r.  
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 
13. Rozpatrzenie projekt uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej 
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa stwierdziła 
nieważność w całości uchwały podjętej w czerwcu. Radni z porządkiem obrad otrzymali 
nowy projekt uchwały. Ponadto na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady otrzymali 
autopoprawkę do projektu uchwały. Autopoprawka została omówiona na wspólnym 
posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący rady gminy wniósł o nieodczytywanie § 1 – 3 i uzasadnienia do projektu 
uchwały i poddał wniosek pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 14 głosami „za”, przy obecności 15 radnych 
(jeden radny nie brał udziału w głosowaniu) 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
UCHWAŁA NR XLIII/411/10 - w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej  
- podjęta została w głosowaniu jawnym, 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 
przy obecności 15 radnych. 
  
14. Rozpatrzenie projekt uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o 

przebiegu wykonania budżetu gminy oraz informacji o przebiegu wykonania planu 
finansowego Samorządowej Instytucji Kultury za I półrocze roku bud żetowego  

 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa stwierdziła 
nieważność w całości uchwały podjętej w czerwcu. Radni z porządkiem obrad otrzymali 
nowy projekt uchwały. Ponadto na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady otrzymali 
autopoprawkę do projektu uchwały. Autopoprawka została omówiona na wspólnym 
posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący rady gminy wniósł o nieodczytywanie § 1-5 i uzasadnienia do projektu 
uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
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Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
UCHWAŁA NR XLIII/412/10 - w sprawie określenia zakresu i formy informacji o 

przebiegu wykonania budżetu gminy oraz informacji o 
przebiegu wykonania planu finansowego 
Samorządowej Instytucji Kultury  

- podjęta została jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 
Radny J. Piętocha spytał czy sprawozdanie z wykonania budżetu zostało sporządzone 
zgodnie z podjętą uchwałą czy z poprzednią.  
 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że dokument został sporządzony zgodnie z poprzednimi 
procedurami, ponieważ nie obowiązywała ta uchwala w momencie sporządzania. 
 
 
15. Zapoznanie się z protokółem Komisji Rewizyjnej z kontroli działalności Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w zakresie dożywiania dzieci.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał protokół z kontroli działalności Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w zakresie dożywiania dzieci (protokół stanowi załącznik nr 1 
do protokółu). 
 
16. Zapytania radnych  
 
Radny T. Szuba poinformował, że trwa budowa kanalizacji w ul. Wieruchowskiej  
i Ożarowskiej, zdaje sobie sprawę, że inwestycja niesie ze sobą dużo niedogodności, jest 
uciążliwa dla mieszkańców. Dodał, że rozmawiał z inżynierem z firmy Eko-Las Panem 
Wasilewskim, są trudności z wysokim stanem wód, nie jest on w stanie przewidzieć kiedy 
prace się zakończą. Spytał kiedy planowane jest zakończenie prac i czy na obecnym etapie 
można wpłynąć na wykonawcę aby trwale poprawić stan nawierzchni ulic, cały czas pada.   
 
Radna J. Szczepanik spytała jakie są trudności związane z budową nowego przedszkola  
i kiedy planowane jest jego otwarcie.  
 
Radna L. Skrzeczkowska przypomniała, że na ostatniej sesji złożyła trzy zapytania, na dwa 
ma otrzymać odpowiedź na dzisiejszej sesji. Jednak nie do końca rozumie odpowiedź pana 
mecenasa, który odpowiedział, że sprawozdanie z działalności Gminnego Przedsiębiorstwa 
Eko-Babice nie powinno być przyjmowane uchwałą, uzasadniając tym, że podejmowanie 
uchwałą sprawozdania nie daje podstaw do rozciągania tego przepisu na gminne jednostki 
organizacyjne. Spytała czy mecenas uważa, że Eko-Babice jest gminą jednostką 
organizacyjną.  
 
Radna P. Ostrowska spytała na jakim etapie budowy czy modernizacji są ulice 
Krzyżanowskiego i Sikorskiego. Kiedy planowane jest zakończenie budowy I etapu 
kanalizacji w Klaudynie, pierwszy planowany termin zakończenia to wiosna, następnie został 
przesunięty na koniec czerwca, prace nadal trwają. 
 
Radny S. Lesisz w związku z zatrzymaniem realizacji inwestycji – budowa kanalizacji w 
rejonie ulic Południowa, Zachodnia i Okrężna po jej przygotowaniu, sporządzeniu projektu i 
przeprowadzeniu uzgodnień z mieszkańcami poprosił o odpowiedź na pytanie czy przyczyną 
wstrzymania inwestycji jest: 



 11 

- brak możliwości zaciągnięcia kredytu,  
- brak zdolności kredytowej przedsiębiorstwa Eko-Babice, 
- odrzucenie projektów w konkursie o przyznanie środków z Unii Europejskiej 
- kiedy planowane jest wykonanie w/w inwestycji  
- czy nie przedawnią się przygotowane wcześniej plany i uzgodnienia. 
 
Radny T. Druzd spytał czy jest jakiś pomysł na wykorzystanie kostki brukowej zdjętej 
remontowanej ul. Sienkiewicza, która została zdeponowana w GPK Eko-Babice.  
 
Radny W. Maziarz przypomniał, że Fundusz Sołecki Wojcieszyna obejmował dwa 
przedsięwzięcia, jedno zostało zaakceptowane i jest realizowane (budowa przystanku dla 
dzieci), drugie nie zostało zaakceptowane i pieniądze zostały. Spytał czy niewykorzystane 
pieniądze przepadną czy przejdą na następny rok.  
 
Radna L. Skrzeczkowska odnośnie dojazdu do ul. Wołodyjowskiego spytała czy gmina 
uregulowała stan prawny dojazdu i czy jest właścicielem drogi. 
 
Radny S. Lesisz planuje środki funduszu sołeckiego przeznaczyć na 2-3 ławki przy ul. 
Południowej  
 
Radna L. Skrzeczkowska spytała czy w bieżącym roku będzie wykonany projekt ul. 
Pohulanka, na ten cel w budżecie przeznaczonych jest 50 tys. zł, czy w przypadku wykonania 
projektu planuje się budowę ulicy w przyszłym roku.  
 
17. Odpowiedzi na zapytania radnych  
 
Wójt na nadane pytania odpowiedział następująco:  
- termin realizacji kanalizacji w ul. Wieruchowska-Ożarowska mija 10 października, 
trudności realizacji wynikają z warunków pogodowych, w początkowym okresie prac nie 
było wody gruntowej w tej chwili na odcinku Wieruchowskiej jest dość wysoka woda 
gruntowa, jest dużo pompowania, obiecał wykonawcy, że zwróci się do mieszkańców z 
pytaniem czy zaakceptują pompowanie wody w nocy, gdyby było to możliwe to prace 
przyspieszyłyby trzykrotnie, jeżeli nie będzie akceptacji mieszkańców to jest zagrożenie 
niedotrzymania terminu, w zakresie jakości ulic poinformował, że mieszkańcy się do niego 
zgłaszają, są naciski na wykonawcę, jednak odtworzenie ulic następuje po zakończeniu prac, 
robią to podwykonawcy,  
- przedszkole od strony formalne (organizacyjnej jest uruchomione), planowaliśmy 
rozpoczęcie roku szkolnego w dniu 1 września, jednak z przyczyn obiektywnych ciężkiej 
zimy i opadów wykonawca nie dotrzymuje terminu, wykonawca jest mobilizowany jednak 
możliwości gminy sprowadzają się do kar umownych, obecnie sytuacja wygląda następująco: 
obiekt jest zakończony, trwają odbiory, odbiór strażacki trwa już trzeci dzień, jeśli odbierze 
nastąpi niezwłocznie zgłoszenie do PINB-u o jak najszybsze użytkowanie, były dwa 
alternatywne terminy, pierwszy teoretycznie możliwy to 15 września, możliwy ponieważ 
pozostaje jedynie posprzątanie, jeżeli zaś będą problemy ze strażakiem, na ogół są, to może 
się przesunąć, rodzice zostali poinformowani o trudnościach, przyjęli to ze zrozumieniem, nie 
mają pretensji, prace trwają cały czas, łącznie z weekendami, data graniczna otwarcia to  
1 października.   
- ul. Sikorskiego będzie remontowana, jest to droga wojewódzka ale gmina sporządza projekt 
a MZDW prowadzi wykonawstwo, projekt jest oddany, a z wykonawstwem jest kłopot, bo 
dramatycznie spadły finanse, wydatki nieprzewidziane w województwie związane z tzw. 
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janosikowym, które płaci dwa na szesnaście województw – dla Mazowsza to blisko miliard 
zł, to powoduje ograniczenia wydatków o połowę, w zakresie budowy ul. Krzyżanowskiego 
planowane jest skorzystanie ze spec ustawy i pozyskanie gruntu poprzez wywłaszczenie wraz 
z wydaniem pozwolenia na budowę, za odszkodowaniem grunty przejdą na gminę, dodał że 
jedna z mieszkanek chce zasiedzieć wylot ul. Krzyżanowskiego, zagrodziła część terenu 
należącego do gminy, gmina stara się aby sąd nie wydał orzeczenia zasiedleniowego, ponadto 
kilkunastu właścicieli nie chce sprzedać gminie gruntów,  
- odnośnie zakończenia I etapu kanalizacji poinformował, że jest już zakończony, do 
dokończenia są formalności, mieszkańcy są zapraszani do uzgodnień w zakresie podłączeń, 
- obecnie przedsiębiorstwo ogłasza przetarg na III największy etap kanalizacji, 
przedsiębiorstwo ma zdolność kredytową, refundacja pieniędzy z Funduszu Spójności 
powinna nastąpić nie później niż w listopadzie, do tego czasu przedsiębiorstwo może 
skorzystać z pożyczki pomostowej udzielanej przez NFOŚiGW  na finansowanie projektów, 
które mają dostać dofinansowanie aby nie opóźniać ich realizacji, jeżeli pieniądze zostaną 
przyznane nie powinno być zagrożenia w dalszym opóźnianiu prac, 
- kostka z rozebranego chodnika została zdeponowana w spółce Eko-Babice,    
 
Zastępca Wójta odnośnie kostki z ul. Sienkiewicza poinformowała, że kostka jest w dobrym 
stanie i została zdeponowana w Eko-Babicach, zostanie wykorzystanie na ułożenie peronów 
dla nowych przystanków komunikacji podmiejskiej – na ul. Kosmowskiej jest 6 peronów, na 
ul. Ekologicznej 2 perony,   
Odnośnie wykorzystania funduszu sołeckiego wsi Wojcieszyn wyjaśniła, że w całości 
(34.510zł) fundusz został wykorzystany na zakup wiaty i budowę peronu.   
 
Wójt na kolejne pytania udzielił następujących odpowiedzi: 
- ul. Wołodyjowskiego jest po części wykonana w kruszywie, planowane jest położenie 
destruktu,  
- projekt ul. Pohulanka planowany jest do wykonania na ten rok, natomiast za wcześnie jest 
przewidywać plan zadań inwestycyjnych na przyszły rok, w związku z trwającym spadkiem 
dochodów trudno będzie utrzymać WPI w bieżącym kształcie, musi być skorygowany o 
przesuniecie inwestycji w czasie    
- udzielił odpowiedzi na pytania zadane na poprzedniej sesji  
 - odpowiedź na pytania pani Lucyny Molak i Pana Tomasza Szuby stanowi załącznik 
nr 2 do protokółu) 
 - odpowiedź na pytanie grupy radnych stanowi załącznik nr 3 do protokółu.  
Radni otrzymali odpowiedzi na piśmie.  
 
Radna L. Skrzeczkowska do udzielonej odpowiedzi odniosła się następująco:  
- spytała czy inwestycje będą z datami, jak gmina wykonywała to było sprawozdanie z 
wykonania budżetu, a od czasu przekazania inwestycji przedsiębiorstwu nie ma dat,  
- kilkoro radnych nie było przeciwko realizacji projektu z zakresu uporządkowania 
gospodarki wodno-ściekowej, na to uchwały, protokoły, radni byli za tym aby tę inwestycje 
wykonywała gmina bez przekazywania majątku, stąd nieporozumienie,   
- radni nie byli za  zahamowaniem inwestycji 
- gdyby skierowana była kanalizacja w stronę ul. Kutrzeby gdzie jest kanał łączący z 
oczyszczalnią podłączyłoby się 30 domostw a tak podłączono dwa, ścieki z Wieruchowskiej i 
Ożarowskiej mogły być prowadzone w stronę oczyszczalni, a nie w przeciwnym kierunku niż 
oczyszczalnia.   
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Wójt odpowiedział, że: 
- w tytule tabeli wskazano lata - 2005-2010, 
- nie jest tajemnicą odkąd projekt jest realizowany, odkąd zmieniła się organizacji inwestycji 
w gminie zgodnie z wymogami unijnymi trzeba było wyodrębnić majątek  
- radni automatycznie byli przeciwko temu projektowi gdyż to było warunkiem, 
- później padały opinie, że radni byli za środkami unijnymi ale inaczej, a tu procedury są 
ścisłe, radni działali energicznie przeciwko temu projektowi, straszyli mieszkańców, nic się 
nie stało,  
- gmina chce pozyskać 130mln zł na skanalizowanie gminy i musi się poddać rygorom 
określonych procedur, nie ma alternatyw, procedury i wymogi są ścisłe,  
- rozumie, że jest to niewygodna sytuacja, że część radnych była przeciwna, ale to nie 
przyniesie żadnego efektu, 
- jest zwolennikiem zamknięcia pewnych okresów historii, nieprzyjemnych dla wielu jednak 
jeżeli radni będą zaprzeczać oczywistym faktom to będzie musiał te prawdę powtarzać. 
  
Radny J. Piętocha stwierdził, że: 
- kilkakrotnie słyszał wypowiedź wójta, że grupa radnych była przeciwko projektowi 
uporządkowania gospodarki wodno-ściekowej, radni nie byli temu przeciwni,  byli tylko 
przeciwni przekazaniu majątku do Eko-Babic,  
- kto miał racje pokaże życie, najlepszym dowodem jest opinia biegłego rewidenta na 
spotkaniu komisji 
- należy zastanowić się co się będzie działo jeżeli  unia wprowadzi zakaz stosowania dopłat,  
wtedy może się okazać, że ceny ścieków i wody wzrosną kilkakrotnie, trzykrotnie  
- w poprzednim rządzie pani Mister Gęsicka przyznała Fundusze Spójności dla gminy Stare 
Babice, to było na liście projektów uwzględnionych przez ówczesna ekipę, zmienił się rząd i 
Minister Bieńkowska wykreśliła gminę Stare Babice z wykazu przyznającego gminie 
fundusze i umieściła gminę na liście rezerwowej, przyczyną tego wykreślenia było to, że pani 
Minister Bieńkowska wnikliwie przeanalizowała projekty i dopatrzyła się szeregu błędów w 
projektach przygotowanych przez naszą gminę, to było przyczyna że te projekty nie zostały 
uwzględnione, wykreślone z poprzedniej listy,  
- przychylił się do wniosku wójta aby zakończyć dyskusję przerzucania winy i skupić się nad 
mądrym wykorzystaniem środków jeśli zostaną przyznane.  
 
Przewodniczący rady gminy przypomniał, że radni byli na spotkaniu w NFOŚiGW, na 
którym Prezes jednoznacznie powiedział jakie są możliwości przyznania dofinansowania z 
unii, warunkiem było przekazanie majątku do spółki, wszyscy to zrozumieli a po jakimś 
czasie pojawiała się grupa radnych, która nie chciała majątku przekazać co było jednoznaczne 
z nieotrzymaniem tych pieniędzy bo fundusz jednoznacznie określił na jakich zasadach chce 
przeznaczyć pieniądze na ten cel. 
 
Wójt dodał, że rozumie że jest to niewygodne ale radni próbują się wybielać, nie chce 
wspominać wszystkich działań - nie tylko radni głosili taki pogląd odnośnie przekazania 
majątku były także inne działania przeciwko urzędnikom i przeciwko przedsiębiorstwu, radni 
podnoszą, że się nic nie robi, też na Warszawskiej, jest to odpowiedz na te zarzuty 
bezpodstawne i brak zrozumienia, jak cały projekt ma kilkadziesiąt (ponad 100 zadań) to tak 
jak w życiu, pewne etapy tego zdania wykona się zgodnie z harmonogramem pewne wolniej,  
jak są opóźnienia są one niezależne od gminy.   
Odnośnie Pani minister wyjaśnił, że gmina w tamtym okresie była na liście indykatywnej 
czyli takiej która jest rekomendowana do dofinansowania, nie była to lista konkursowa, bo 
listy do dofinansowania tworzone są poprzez rozstrzygnięcie konkursów. Konkursów było 6 
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w ramach projekcji budżetowej 2006-2013. Gmina złożyła dokumenty do szóstego konkursu, 
były trudności z uzyskaniem odpowiedniej ilości pozwoleń na budowę, gdyż zmieniły się 
zasady i trzeba było mieć większą liczbę pozwoleń na budowę aby wniosek się kwalifikował 
do rozpatrzenia pozytywnego. Pod koniec pracy rządu w 2007 a przez Panią Minister Gęsicką 
była utworzona lista wniosków, która nie miała pokrycia w środkach. naszym szczęściem 
projekty tej wielkości jak nasz są zatwierdzane przez unie europejską, wielkim wysiłkiem i 
trudem udało się skompletować doby wniosek, teraz pozostaje czekać na refundację 
pieniędzy. Zapewnił, że nie będzie wracał do tego tematu o ile radni nie będą mówić, że 
czarne jest białe.  
 
Radny T. Druzd odnośnie kostki stwierdził, że budowa sześciu peronów na ul. Kosmowskiej i 
dwóch na ul. Ekologicznej, jeśli na jeden peron pójdzie 15-20 metrów nawet 30m. to na 
Kosmowskiej wykorzysta się ok. 180m chodnika na ul. Ekologicznej 60m to daje 240m. A 
kostka była zdejmowana z większej długości chodnika. Wierzy, że kostki starczy na inne 
inwestycje a urząd zrobi inwentaryzację na placu w Eko-Babicach aby interes publiczny był 
zachowany a mieszkańcy skorzystali.  
 
Zastępca Wójta zapewniła, że cała kostka zostanie wykorzystana na potrzeby gminne, poza 
peronami zostanie przeznaczona na wykonanie ciągu pieszo-jezdnego między ul. Warszawską 
a Ogrodniczą.  
 
Wójt odnośnie tego co powiedział biegły rewident, wójt stwierdził, że obawiał się, że słowa 
rewidenta będą nie dokładnie i źle interpretowane, biegły rewident wyraził zaniepokojenie nt. 
przyszłości przedsiębiorstwa przy tych taryfach wody i ścieków, zwrócił uwagę aby radni 
bardziej dbali o waloryzację taryf, powiedział, również, że w poprzednich latach było gorzej,  
przedsiębiorstwo wytrzymało dziesięć lat i ma zyski, sytuacja jest diametralnie lepsza niż 
przed laty - tak trzeba interpretować opinię biegłego. Na razie nie było zagrożenia unijnego 
zakazu dopłat. Dopłaty nie są zmarnowane, w całości przeznaczane są na inwestycje, majątek 
jest w dobrych rękach, dobrze konserwowany i zabezpieczony, przedsiębiorstwo samo 
wykonuje część inwestycji, co obniża koszty, to rozwiązanie potwierdza prawidłowość 
przyjętych wniosków i ostatecznych decyzji poprzez uchwały.  
 
Radca Prawny udzielił odpowiedzi radnej Skrzeczkowskiej w zakresie jednostki 
organizacyjnej informując, że w swojej odpowiedzi zwrócił uwagę, że w trybie 
wymienionego artykułu rada może przyjmować sprawozdania z działalności wójta a to nie 
jest to samo co sprawozdanie z działalności jednostki organizacyjnej gminy, wójt w tym 
przypadku pełni funkcję zgromadzenia wspólników dla spółki i z tego typu działalności radni 
mogą oczekiwać sprawozdania wójta - ile było zgromadzeń wspólników, jaka była tematyka, 
o ile nie stoi to w sprzeczności z przepisami Kodeksu Spółek Handlowych, bo Eko-Babice 
działa w trybie Kodeksu Spółek Handlowych. Rada gminy nie ma kompetencji do 
oczekiwania sprawozdania z działalności jednostki organizacyjnej jaką jest spółka prawa 
handlowego. 
 
Radna L. Skrzeczkowska spytała czy Eko-Babice jest jednostką organizacyjną gminy. 
  
Radca Prawny potwierdził, że powiedział że jest to gminna jednostka organizacyjna w formie 
spółki prawa handlowego 
 
Radna L. Skrzeczkowska dodała, że jeżeli do wyłącznej właściwości rady gminy należy 
ustalenie wynagrodzenia Wójta to podejmowana jest uchwała, stanowienie o kierunkach jego 
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działania – uchwalany jest budżet, przyjmowanie sprawozdań z jego działalności - dwie 
pierwsze sprawy podlegają uchwale a ta ostatnia nie podlega 
 
Radca Prawny zwrócił uwagę, że chodzi o sprawozdanie z działalności wójta nie 
sprawozdanie z działalności jednostki organizacyjnej gminy, wójt w stosunku do jednostki ma 
określone kompetencje i z tej części wolno i trzeba odpytywać jeśli rada uzna za stosowne. To 
nie daje podstaw do przyjmowania sprawozdań z działalności spółki prawa handlowego, 
chociaż jest ona gminną jednostką organizacyjna ale działająca na podstawie szczególnych 
przepisów jakim jest Kodeks Spółek Handlowych, te elementy trzeba brać pod uwagę, czym 
innym jest sprawozdanie z działalności wójta a czym innym jest sprawozdanie z działalności 
jednostki organizacyjnej. Ustawa o pomocy społecznej daje radzie gminy kompetencje do 
przyjmowania sprawozdania z działalności ośrodka pomocy społecznej, co roku taka sprawa 
staje na sesji, ale to wynika z przepisów ustawy, Kodeks Spółek Handlowych daje wyłącznie 
prawo do oceny działalności spółki prawa handlowego organom spółki czyli radzie 
nadzorczej, o ile jest powołana, i zgromadzeniu wspólników czyli właścicielom spółki. Wójt, 
jako przedstawiciel gminy z ustawy stanowi zgromadzenie wspólników czyli reprezentuje 
właściciela i z tej jego części działalności radni mają prawo przepytywać, co nie znaczy że to 
się rozciąga na sprawozdanie spółki z jej działalności. Spółka ma osobowość prawną, 
niezależną od osobowości prawnej gminy i to powoduje, że jej funkcjonowanie jest lekko 
odrębne, gmina ma wpływ właścicielki na spółkę ale nie ma wpływu na jej bieżącą 
działalność, od tego jest zarząd i organy spółki. W przypadku przedszkola, szkoły czy 
ośrodka pomocy społecznej,  sytuacja jest prostsza bo te jednostki nie posiadają osobowości 
prawnej i korzystają z osobowości prawnej jaką ma gmina, w tym przypadku ustawodawca 
przewiduje różnego rodzaju funkcje kontrole w stosunku do tych jednostek i kompetencje w 
poszczególnych  przepisach, również dla rady gminy - nie tylko dla wójta jako organu 
wykonawczego  
 
Radna L. Skrzeczkowska spytała czy z działalności wójta rada powinna podejmować uchwałę 
czy nie  
 
Radca Prawny odpowiedział, że przyjmowania sprawozdań z działalności Wójta należy do 
wyłącznej kompetencji rady gminy, statut gminy stanowi w jakich formach rada gminy 
zajmuje stanowisko w danej kwestii, jedną z form jest uchwała inną stanowiska czy tej inne 
formy które wynikają ze statutu i w związku z powyższym jeżeli radni uznają, że jakaś istotne 
część działalności gminy wymaga przyjęcia uchwałą sprawozdania z działalności wójta to 
nikt takiej inicjatywy zabronić nie może. Inną kwestią jest jedyny obligatoryjny przypadek, 
kiedy z rocznej działalności wójta udzielane jest absolutorium, jest to forma przyjęcia 
sprawozdania. Jeżeli radni uznają, że informacja zgromadzenia wspólników spółki ma 
przybrać formę uchwały to mogą z taką inicjatywą wystąpić, nie wiadomo czy znajdzie to 
wolę większości, z reguły są to informacje o charakterze bieżącym jak każda informacja w 
porządku obrad - nie przyjmuje się jej w formie uchwały tylko następuje wysłuchanie, 
zadanie pytań czy podjecie dyskusji, to też jest jedną z form działania rady bo informacja o 
podjętej tematyce znajdzie się każdorazowo w protokole z sesji rady gminy.  
 
18. Wolne wnioski i informacje  
 
Sołtys E. Czerwonka spytała kto ma się opiekować nowo nazwanym rondem Solidarności, 
które jest zaśmiecone  
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Sołtys E. Trojanowska Wojcieszak spytała czy na teren odkupiony przez gminę od szkoły 
wyższej jest sporządzony plan zagospodarowania, jeżeli nie jest zrobiony to  jest propozycja 
przeznaczenia pieniędzy z funduszu sołeckiego na zrobienie placu zabaw dla starszych dzieci 
– stoły do ping-ponga, ścieąkę od jazdy na rolkach, wrotkach, deskorolkach. 
 
Sołtysa W. Sulwiński poruszył następujące sprawy: 
- podziękował za medal za długoletnią działalność społeczną,   
- inwestycja na ul. Maczka między Janowem a Kwirynowem finansowana przez Urząd 
Gminy został wykonana niechlujnie, słup elektryczny pozostał w zaroślach,  
- po remoncie ul. Sienkiewicza w Starych Babicach nie ma zatoczek autobusowych i jest 
zakaz wyprzedzania od kościoła do ul. Pohulanka, spytał czy gmina uczestniczyła w 
zatwierdzaniu projektu, warto na to zwracać uwagę,  
- poinformował, że zwracał się do straży gminnej z pytaniem czy po drogach gminnych może 
się poruszać cysterna z benzyną, cysterny firmy Pader regularnie miedzy 5 a 6 radno 5-6 
cystern jeżdżą ulicami Kutrzeby, Pohulanka, Andersa i dalej Ekologiczną w Klaudynie  
- w Klaudynie przy ul. Sikorskiego powstał market z chemią gospodarczą tzn. ktoś sprzedaje 
je wystawiając przy ulicy, zwracał się w tej sprawie do straży gminnej, straż twierdzi ze 
gmina wydała pozwolenie na dzierżawę, ale nie wiadomo czy wydała pozwolenie na handel, 
jest zakaz handlu ulicznego i powinno się to szanować,   
- uważa, że rada sołecka i sołtys powinni być informowani o przesunięciach inwestycji, wg. 
niego Internet nie jest jedyną metodą porozumiewania się. 
 
Sołtys T. Kuzmowicz uważa, że powinny znaleźć się fundusze na wykonanie świateł na 
przejściu dla pieszych w Zielonkach oraz należy informować sołtysów kiedy jakie zadania 
będą wykonywane, ludzie przychodzący z podatkami pytają a sołtysi nie wiedzą co 
odpowiadać.  
 
Wójt odpowiedział, że: 
- rondo jest elementem drogi wojewódzkiej, wiadomo że zarządca tej drogi nie dba o 
czystość, dlatego o estetykę gmina musi zadbać sama i urządzi zieleń na rondzie,  
- projekt basenu jest w końcowej fazie projektowej, projektant od czerwca nie złożył 
dodatkowych elementów do dokumentacji, zastanawia się czy jest sens wydzielać z terenu 
basenu miejsce na kolejny plac zabaw, przypomniał że w niewielkiej odległości jest 
wykonany nowe skwer zieleni parkowej (z alejkami, ławkami i oczkiem wodnym), ponadto 
place zabaw są przy policji i na Placu Kwirynowskim, sprawę zostawia jako otwartą, gdy 
wpłynie wniosek będzie rozpatrywany, 
- spytał sołtysa Sulińskiego o jakiej inwestycji na ul. Maczka mówił.  
 
Sołtys W. Sulwiński wyjaśnił, że mówił o oświetleniu.  
 
Wójt odpowiedział, że: 
- gmina zapłaciła za to co zostało wykonane, na pewno nie zostało zapłacone za ten słup, a 
czy jest to wykonane niechlujnie to pojęcie względne wynikające z pewnym uwarunkowań,  
- odnośnie braku zatok autobusowych na ul. Sienkiewicza odpowiedział, że wynika to z braku 
zgód właścicieli gruntów na sprzedaż,  
- odnośnie poruszania się samochodów firmy Pader poinformował, że wydał kilka pozwoleń 
tej firmie na poruszanie  się po terenie gminy w celu dostarczania gazu dla mieszkańców, 
jeżeli poruszają się w innych celach będą interwencje,  
- w kwestii sprzedaży proszków przy ul. Sikorskiego wyjaśnił, że gmina nie dała pozwolenia, 
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- odnośnie informowania sołtysów stwierdził, że sołtysi są zapraszani na sesję i otrzymują 
diety aby ułatwić dostęp do informacji, wg. niego to sołtys powinine się dowiadywać, szukać 
informacji własnym sumptem, jest wiele źródeł: strona gmina, BIP, Gazeta Babicka, tablice 
ogłoszeniowe, serwis informacyjny, nowy instrument newsletter, zachęcił do pozyskiwania 
informacji w poszczególnych komórkach urzędu,  
- gmina ma wpływ na inwestowanie w drodze wojewódzkiej, w naszym kraju jest duże 
nasycenia samochodów a mniej dróg niż w Europie Zachodniej,  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że następna sesja zostanie zwołana w terminie 
uzależnionym od ilości uchwał, które do niego wpłyną.  

 
19. Zakończenie obrad 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził wyczerpanie porządku obrad i ogłosił zamknięcie 
XLIII sesji Rady Gminy Stare Babice. 
 
 
 WICEPRZEWODNICZ ĄCY   PRZEWODNICZĄCY 
 RADY GMINY RADY GMINY 
 
 (-) Adam KOTWICKI (-) Henryk KUNCEWICZ  
 
Protokół sporządziła:  
(-) Anna Nowak  
 
 


